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Lieve lezer, 

Zomer! De temperatuur loopt nu 
toch echt op, alles is volop groen 
en de jonge vogeltjes hebben 
het nest verlaten. Tegelijkertijd 
zijn er heel wat Veefokkers volop 
vakantieplannen aan het maken. 
Wat duurt zo’n collegejaar toch 
eigenlijk lang, en de laatste loodjes 
zijn altijd het zwaarst. 

Nu is het eindelijk tijd om terug 
te blikken op de fan-tas-tische 
BLE naar Tsjechië. Haal nog even 
herinneringen op met de verhalen 
en de foto’s van de memorabele 
reis. 

In deze editie van de Koeieletters 
hebben we voor het onderonsje 
Peter Vos geïnterviewd en Elske 
van Balen vertelt hoe zij dierenarts 
is geworden in het hoge Friesland. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Eerstejaars Jolien Oosterink vertelt 
over het melkveebedrijf van haar 
ouders en Gert Prosman vertelt 
over de allereerste innovatiebeurs. 

Ook in deze editie vertellen we 
weer de geschiedenis van een 
verenigingsdier, blader snel door 
naar pagina 10 om erachter te 
komen welk geliefd dier we deze 
keer uitlichten!

En ook helemaal hot: weer een 
foto van een jonge Veefokker op 
pagina 36. Kan jij aan dit snoetje 
meteen zien wie het is?

Veel leesplezier!

Vlekjes,
De Redactiecommissie

Redactioneel
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Lieve Veefokkers,

In het jaar van een veehouder 
zitten meerdere hoogtepunten, 
momenten wanneer hij het 
verschil kan maken ten opzichte 
van collega’s. Denk hierbij maar 
aan de periode van de eerste snee 
die we net hebben gehad. In ons 
bestuursjaar zitten altijd meerdere 
hoogtepunten, afgelopen periode 
hebben we als bestuur en als 
vereniging zeker een aantal van 
deze hoogtepunten gehad.

Zo hebben we van onze 
verenigingsdieren veel nieuw 
kroost mogen vangen afgelopen 
periode, hierover natuurlijk meer 
in het dierennieuws. Één van de  
gevolgen  hiervan was dat er een 
receptie gegeven moest worden 
om dit heugelijk feit te vieren. Dit was 
ook weer eens een wonderbaarlijk 
mooie avond, waarbij er weer vele 
mooie verhalen de wereld in zijn 
geholpen. 

Een andere activiteit waarbij vele,  
maar dan ook echt vele verhalen 
de wereld in zijn geholpen is 
natuurlijk onze BLE. We hebben 
met 60 veterinairen een geweldige 
tijd gehad in het mooie Tsjechië, 
vele dingen geleerd, echter ook 

hoe je sommige dingen juist niet 
moet aanpakken.

Er staan natuurlijk nog vele andere 
activiteiten in het verschiet tot de 
zomervakantie, houdt allen dus 
goed de site, facebook en natuurlijk 
ons bord in de gaten! Tevens 
zitten we deze zomervakantie ook 
niet stil, voor alle ‘zomerstrijders’ 
hebben we nog een mooie en 
leerzame avond in het verschiet 
in samenwerking met PJD en de 
GGL.

Op naar de hoogtepunten van de 
komende maanden!

Anton Verleun
h.t. Voorzitter

 
 

Voorzitterswoord
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De lente is weer voorbij, 
traditiegetrouw de tijd van het 
nieuwe leven. Dit geldt zeker ook 
voor de Veefokkers! We hebben 
onze stambomen verder kunnen 
uitbreiden. 

Koeien
Nadat Mohna dik 2 maand 
droog heeft gestaan (en ons nog 
enige dagen heeft laten wachten 
door later dan de verwachte 
afkalfdatum te kalven) heeft ze dan 
toch op 12 mei een mooi en vitaal 
stierkalfje op de wereld gezet. Ze 
heeft vervolgens een klein beetje 
last gehad van opstartproblemen, 
maar na een infuus stond ze 
alweer snel in de benen. Ze loopt 
momenteel weer vrolijk tussen het 
koppel te banjeren!
Leentje heeft op 11 april de 
wonderbaarlijke leeftijd van 1 
jaar behaald. Dit betekent dat ze 
binnenkort geïnsemineerd zal 
worden. Dit zal gebeuren met de 
stier Jari 2, van KI de Toekomst. 
Meer informatie is te vinden op 
onze site.

Schapen
Nadat Veera het spits heeft 
afgebeten met het op de wereld 
brengen van een prachtig 
rammetje genaamd Bok, 

hebben Lana en Klaske ook nog 
gelammerd. Lana heeft een mooi 
ooitje geworpen genaamd Diva. 
Klaske heeft 2 ooitjes gekregen, 
we hebben ze de namen Dora en 
Black Betty gegeven. Volgend jaar 
zullen we met 3 van onze schapen 
verder fokken, op basis van 
bloedlijnen gaan we verder fokken 
met Diva (ze is 87,5% zwartbles), 
en met Lana en Dora op basis van 
hun aftekening. We hopen volgend 
jaar dan een perfect zwartbles lam 
te fokken.

Varkens
Nadat in de vorige Koeieletters 
al was vermeld dat Vicky was 
geïnsemineerd met Duroc 
sperma, kan ik jullie nu melden dat 
Lieve ook is geïnsemineerd, echter 
wel met Piétrain sperma. Vicky is 
uitgerekend op 27 juni, en Lieve op 
5 augustus. 

Dierennieuws
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Lieve Veefokkers,

Het jaarlijkse symposium van 
studievereniging V.V.F.C ‘De 
Uithof’, oftewel ‘de Veefokkers’, 
komt er weer aan en zal dit jaar 
op woensdag 16 september 
2015 worden gehouden. Net als 
voorgaande jaren zal deze dag           
toegankelijk zijn voor zowel  
veterinaire studenten als  
dierenartsen. 

Het symposium zal dit jaar in 
het teken staan van uitbraak-
management. 

De nadruk zal worden gelegd op 
de rol van de dierenarts wanneer 
zich er een uitbraak van een 
dierziekte voordoet of een verden-
king hiervan. Het huidige beleid 
wordt besproken, maar ook zullen 
de economische en emotionele 
schade aan bod komen. Verder 
zullen alternatieven op het huidige 
beleid worden bediscussieerd. 

Sprekers uit diverse beroeps-
velden en perspectieven zul-
len aan het woord komen. Het 
symposium zal in goede banen 
worden geleid door onze dagvoor-
zitter prof. dr. Frans van Knapen,  

voormalig hoogleraar aan de  
faculteit Diergeneeskunde. 
Het symposium zal om 13.00 uur 
beginnen. U wordt verwelkomd 
met koffie en thee, waarna om 
13.30 uur de eerste spreker het 
woord zal krijgen. Om 20.30 uur 
zal het symposium worden afge-
sloten met een aansluitende bor-
rel en zullen de schilderijen van 
de expositiecommissie worden      
geveild.                       
                                                          
Het symposium zal plaatsvin-
den op woensdag 16 september 
2015 van 13.00 – 20.30 uur op de  
faculteit Diergeneeskunde,   
Yalelaan 1 (Collegezaal C102 in 
het Androclusgebouw), in Utrecht. 
Kosten bedragen inclusief diner 
en borrel €50 voor dierenartsen, 
€6,50 voor student-leden en €7,50 
voor de overige studenten. De 
kaartverkoop start op maandag 7 
september in de hal van het  
Androclus.

We hopen u/jullie te kunnen ver-
welkomen op woensdag 16 sep-
tember 2015!

Met vriendelijke VEEterinaire groet,                                            
De Symposiumcommissie 

Aankondiging Symposium



mede mogelijk
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Verenigingsvarkens
De historie van de veefokkers-
varkens gaat terug tot augustus 
2003, toen de Tolakker klaar was 
met verbouwen. We begonnen 
met het fokken van Hampshire 
varkens, maar door de jaren heen 
zijn er al verschillende foklijnen 
geweest. In het bestuursjaar 2012-
2013 is besloten om naar 100% 
Piétrain te fokken. 

De Piétrain is een gevlekt 
varken met veel vlees 
en weinig vet: een echt 
veefokkersvarken dus!

Om dit te doel te bereiken, 
werd veefokkerszeug Eva 
geïnsemineerd, om in juni 2013 
een prachtige toom 50% Piétrain-
biggetjes ter wereld te brengen. 
Samen met iemand van Topigs 
zijn 2 biggetjes uitgezocht om mee 
door te fokken: Irene en Kiki (naar 
Innoverund Koppel, het toenmalig 
bestuur). Kiki moest het helaas niet 
van haar goede beenwerk hebben. 
Daardoor heeft ze uiteindelijk 
geen nieuwe veefokkersbiggetjes 
gekregen, maar heeft haar nieuwe 
eigenaar blij gemaakt met een 
toom hele mooie biggetjes. 

Irene had ook haar best gedaan 
en heeft in juni 2014 veertien 
biggetjes het leven gegeven. 

Van deze biggetjes zijn Vicky 
en Lieve de uitverkorenen 
om mee door te fokken. 

Er is later echter met de Tolakker 
besloten om maar met 1 van de 
varkens tot Piétrain door te fokken. 
Vicky is dus met Duroc-sperma 
geïnsemineerd en Lieve zag er 
met haar dikke billen het meest 
Piétrain-typisch uit, dus is zij de 
uitverkorene om de volgende 
toom 87,5% Piétrain biggetjes 
te krijgen. Deze worden op 5 
augustus verwacht.

Historie verenigingsdieren
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Historie verenigingsdieren
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Ergens halverwege 2014 kwam 
onze zwartgekroesde zuiderling 
(nee, niet het hulpje van sinterklaas, 
maar die man uit Son) met het 
goede idee om met de Veefokkers 
een beurs te organiseren. 

Deze beurs zou een platform 
kunnen bieden aan bedrijven 
met een product of dienst 
die het veterinair advies ten 
dienste kunnen staan. 

Daarbij zou het extra mooi zijn 
als het product vrij nieuw en 
innoverend zou zijn. Nadat de 
honorairen hun fiat gaven, is in 
het najaar een officieuze taskforce 
opgericht. 

Op 22 april was het dan zo 
ver. Twaalf bedrijven gaven ’s 
middags in collegezaal Paard een 
korte presentatie, waarbij ze de 
betrouwbaarheid van hun product 
probeerden aan te tonen door de 
onderzoeken en casuïstieken rond 
hun product te presenteren. Het 
was zweten voor de sprekers om 
in 15 minuten een helder beeld te 
schetsen, maar gelukkig konden 
zij de studenten uitnodigen om 
op de beurs dieper op de zaken 
in te gaan. De praatjes werden 

aan elkaar gefluimd door het 
dagvoorzittersduo Verleun en van 
Rijssel. Zo bleek dat het gebruik 
van boerenverstand op meer 
producten van toepassing was en 
kon Anton zich samen met boer 
Geert goed inleven in het belang 
van voelen, proeven en ruiken.

Nadat de laatste spreker het 
belang van samen eten in het 
kraamhok had aangetoond, gaven 
de Veefokkers hieraan gevolg 
door in het JDV-gebouw flink van 
de Hollandse pot te bunkeren. De 
stemming zat er na de geslaagde 
middag goed in. Na het diner 
was daar dan de uiteindelijke 
beurs in de garage van LH waar 
alle sprekers hun stand hadden 
opgetuigd. Onder het genot van 
een glas bier en happen kon zo 
met alle bedrijven verder worden 
gesproken over hun producten. 

Het was een prachtige, leerzame, 
verdiepende dag die dankzij de 
hulpteams en de commissie 
vlekkeloos is verlopen. We zien nu 
al uit naar volgend jaar!

Gert Prosman

Veterinaire Innovatiebeurs
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Veterinaire Innovatiebeurs
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Kijk uit naar deze bijzondere oplossing om BVD aan te pakken.

BINNENKORT: DE BUITENGEWONE OPLOSSING

Boehringer Ingelheim bv, www.boehringer-ingelheim-ah.nl, vetmedica.nl@boehringer-ingelheim.com
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De radio begon te storen, de 
wegen werden slechter en het 
mobiele bereik was verdwenen. 
Kortom, de reis naar Brabant was 
voltooid. 

Na goedkeuring van de 
bedrijfsleider werd de grote 
ijzeren poort geopend 
en konden we het bedrijf 
betreden. 

In een mooie ontvangstzaal 
werden we welkom geheten 
en werd er een korte inleiding 
gegeven over het bedrijf. 
 
Het bedrijf heeft 3 vestigingen met 
in totaal 35.000 moederdieren. In 
maart worden de teven gedekt 
door de reu. De teef draagt 52 
dagen. Eind april/mei werpen de 
teven. De pups blijven 8 weken 
bij de teef, hierna worden ze 
gespeend. In het najaar worden 
de dieren die niet doorgaan voor 
de fokkerij gepelst. 

Nadat alle brandende vragen 
gesteld waren, gingen we het 
bedrijf bezichtigen. In het hok zat 
de teef samen met de pups in het 
stro. 

De teven zijn nieuwsgierig en 
beschermend naar hun jongen 
toe. 

Toen het zoontje van de 
veehouder zijn lievelingspup in 
rij 24 aan iedereen had laten 
zien en uitgebreid had verteld 
over de tamme pup, was er nog 
gelegenheid voor afsluitende 
vragen. 

Deze dag heeft op een 
positieve manier bijgedragen 
om een mening te vormen 
over de nertsenhouderij. 

Op zijn Brabants gezegd “Houdoe 
en bedankt!”.

Jiska Schellens
Sophie Versteegen
Matthijs Mestrom 
Monique van der Zanden

 

Excursie Nertsenhouderij
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Zestig Veefokkertjes in mooie 
paarse vesten naar Tsjechië, dat 
kan alleen maar goeds opleveren.

De drankjes vloeiden rijkelijk, 
de bus-wc was al na een 
uur vol en de eerste winnaar 
meldde zich na enkele uren. 

Voor onze buschauffeur Henk was 
dat allemaal geen probleem. Henk 
was een waardige opvolger van 
Jacques, hield van opera muziek 
en bovenal van snelheid. Het 
motto van de BLE “niets te gek” 
ging zeker op voor deze man en 
dan vooral zijn rijstijl. 

Na een kort nachtje kwamen we op 
het eerste bedrijf aan. Hier werden 
allerlei diersoorten gehouden 
op een extensieve manier; 
vleeskoeien, varkens, schapen, 
konijnen en paarden. Het bedrijf 
had een eigen slagerij en verkocht 
het vlees dat ze produceerden aan 
huis. Een leuk bedrijf om te zien, 
en ook aan de inwendige mens 
werd gedacht: een proeverij met 
worst en zuivel viel bij iedereen in 
de smaak. 

Hierna volgde bedrijf 2; een 
melkveebedrijf gerund door 

Nederlandse veehouders 
die daarnaast ook een 
akkerbouwbedrijf hadden. De 
melkkoeien werden op 3 locaties 
gehouden: 1 stal met droge 
koeien, 1 met het jongvee en 1 met 
de melkgevende koeien.

Vervolgens reden we door naar ons 
hostel in Praag. Nadat iedereen 
gesetteld was in zijn kamer, volgde 
een maaltijd waar we ons niet 
verder over zullen uitlaten. Daarna 
gingen we naar de KFC, waar wel 
een goede bodem werd gelegd 
voor de grootste club van centraal 
Europa ‘Karlovy Lazne’. 

Vijf verdiepingen, waarbij vooral 
de ‘oldies’ populair waren en werd 
gediscodanst op een lichtgevende 
vloer. Halve liters bier voor €1,50, 
weinig Tsjechen, veel Duitsers en 
homo’s, en een team Nederlandse 
rugby mannen waren de 
ingrediënten voor een geslaagde 
avond en een kort nachtje.  

Sara Lisa van Dusseldorp en 
Susan van Eck

BLE Zaterdag
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BLE Zondag

Na een avondje uit in Praag, 
werden we wakker in het hostel. 
Vervolgens was het tijd om te 
ontbijten en daarna kregen we 
de mogelijkheid om zelf Praag bij 
daglicht te ontdekken. 

We zijn met de redelijk grote groep 
op stap gegaan. Eerst richting de 
Karelsbrug, Daar staat een beeld 
en wanneer je deze aanraakt, mag 
je een wens doen. Dit hebben we 
uiteraard allemaal gedaan. 

Toen was het tijd om door te 
lopen naar de overkant, richting 
de Praagse burcht boven op de 
heuvel.

Vanaf hier hadden we 
prachtig uitzicht op de stad, 
het was adembenemend!! 

Door de klim en lange wandeltocht 
in de warme zon was het tijd voor 
een lunch. 

Na een lange zoektocht vonden 
we een restaurant vlak bij het 
Wenceslausplein, waar we met 
zijn allen heerlijk hebben gegeten. 

Om 3 uur gingen we terug de 
bus in door naar Na Kopci.

Na een aantal uur zuivere 
bustijd, waren we bij onze 
volgende overnachtingsplaats 
aangekomen.  Onderweg was er 
wel een plaspauze nodig. 
We reden langs een mesthoop 
waar 2 Tsjechen mest uit stonden 
te laden. Dit was de ideale plek 
vonden we. 

De mannen konden mooi op 
de mesthoop en de vrouwen 
in het koolzaadveld ernaast, 
waar ze ‘niet’ zichtbaar waren. 

We sliepen in trekkershutten. Na 
een heerlijke maaltijd hebben we 
een wandelingetje gemaakt in 
het bos er omheen. Daarna met 
zijn allen drankjes nuttigen bij een 
vuurtje of lekker warm binnen. Het 
feestje ging voor een aantal door 
in de lustrumhut. Het was een 
geslaagde BLE dag! 

Fieke Boekel en Marly van 
Heesbeen
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In de ochtend zijn we gestart bij 
een KI station en een boerderij 
met 100% Fleckvieh-runderen. Het 
was erg interessant om te zien 
dat de boeren dit gestart hebben 
als coöperatie en dat dit sperma 
wijdverspreid door Europa 
gebruikt wordt. De melkkoeien op 
het bedrijf zagen er goed uit en 
dat resulteerde ook in een voor 
Fleckvieh hoge productie van 8600 
liter met ook nog goede gehaltes. 
 
Dat de Tsjechen ruim in hun 
quotum zaten werd door een 
aantal lieftallige studenten 
op de faculteit in Brno tijdens 
de rondleiding in de kliniek 
voor landbouwhuisdieren  
duidelijk gedemonstreerd. 

Eén van hen gaf een zeer 
interessante rondleiding en wist 
goed de aandacht bij zich te 
houden. Vooral toen we buiten 
in de felle zon kwamen, was het 
moeilijk de aandacht erbij te 
houden maar gelukkig beschikten 
de meeste heren in onze groep 
over zonnebrillen zodat we niet met 
onze ogen dicht haar rondleiding 
hoefden te volgen.  
 

Nadat we een extra gast aan boord 
hadden genomen was het tijd ons 
naar de overnachtingslocatie te 
begeven. 

Onderweg gingen we nog even 
wat eten bij een restaurant wat 
gesloten was wat voor de een 
resulteerde in een hele fijne 
schnitzel en voor de ander het 
verbrande rubber van Henk, die 
immers alles met snelheid oploste. 

In de avond werd de creatieve kant 
van de gemiddelde Veefokker naar 
boven geroepen. Na veel luidkeels 
geloei en gemekker werd er 
afgesloten met een ezelsbruggetje 
voor de therapie die alle dieren 
cureert en immer op de derde 
optie is gebaseerd. 

Houdoe!

WIllem Frieling

BLE Maandag
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Op dinsdag gingen wij in het 
mooie Tsjechië op bezoek bij het 
bedrijf Selecta Pacov. 
Dit diverse bedrijf had naast 
Holstein koeien en stieren ook 
nog een heel groot stuk grond 
voor de akkerbouw. Josef Divis, de 
eigenaar van het bedrijf, liet ons 
met trots zijn vijf melkrobots zien. 

Hij was namelijk de eerste persoon 
in Tsjechië die gebruik maakte van 
robots. Na de mooie rondleiding 
over zijn bedrijf stapten wij met 
z’n allen weer de bus in voor een 
gezellig uurtje zuivere bustijd 
richting de rivier Luznice. Op deze 
rivier gingen wij namelijk in de 
middag raften in het zonnetje! 

Natuurlijk werden, zoals altijd, de 
verschillende provincies over de 
boten verdeeld zodat wij konden 
kijken welke provincie het beste 
was. Helaas was er van echt raften 
weinig sprake en werd het de volle 
14 km voornamelijk peddelen. 
Een echte ‘harde’ strijd was dus 
niet aanwezig, maar desondanks 
heeft elke provincie zich rijkelijk 
vermaakt en waren er aan het 
eind van de dag vele discussies 
over wie nou het beste was. 

Na een vermakelijke middag 
op het water gingen wij op weg 
naar de stad waar het bier is 
uitgevonden: Pilsen. 

In de avond gingen wij met goede 
moed op zoek naar een plek om 
een lekker biertje te nuttigen! Na 
een grote zoektocht belandden 
wij in een ondergrondse kroeg. 

Helaas hadden ze hier niet 
gerekend op 60 veterinairen, 
dus het bier was binnen een 
klein half uurtje uitverkocht. 

Gelukkig hadden de buren nog 
wel wat bier koud staan, dus werd 
er de hele avond heen en weer 
gelopen om in de stad van het bier 
toch nog een biertje te kunnen 
drinken!

Lenneke Heerts en Jola Ratering 
Arntz 

BLE Dinsdag
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BLE Woensdag

Alweer aangekomen op de laatste 
dag van de BLE. De dag leek net 
zo’n kneitermooie dag te worden 
als alle anderen. Nadat we het bier 
in Pilsen goedgekeurd hadden, 
was het tijd om naar het eerste 
bedrijf te gaan. 

De reis naar het bedrijf ging goed, 
totdat we 100 meter voor het bedrijf 
verkeerd gestuurd werden door 
de navigatie. Het resultaat was dat 
we uitkwamen bij een zandweg 
waar de chauffeur wilde draaien. 

Met het nodige optimisme 
en de woorden: “gebeurt er 
eindelijk eens wat” reed onze 
chauffeur zich muurvast. 

Nou dan maar lopend naar het 
bedrijf, in de tussentijd kon de 
chauffeur zich weer verlossen uit 
de modder. 

Gelukkig liep het goed af en 
konden we met een gerust hart 
gaan kijken op het melkveebedrijf. 
Het melkveebedrijf was in handen 
van een Nederlander, maar het 
bedrijf liep niet zoals hij het graag 
zou zien. 

Neospora was een groot probleem 
op zijn bedrijf. Daarom mochten 
wij onze kritische blik hierover 
werpen onder het genot van 
koffie met lekkers, om onze weg 
daarna te vervolgen naar Frits van 
Everdingen.

Het bedrijf van Frits van Everdingen 
was het afsluitende bedrijf van de 
BLE. Op maar liefst 1000 hectare 
grasland hield Frits van Everdingen 
450 Blonde d’Aquitaine koeien. 

Na de gebouwen bekeken te 
hebben, nam hij ons mee op 
een kar om een tocht te maken 
over zijn land. Het verschrikkelijk 
mooie landschap en de mooie 
koeien maakte dit tot een 
perfecte hekkensluiter van alle 
bedrijven. Nadat we onze buikjes 
rondgegeten hadden, moesten we 
toch echt terug naar Nederland. 

Nu rest ons niets meer dan de 
commissie en alle mede BLE- 
gangers te bedanken voor deze 
GEWELDIGE reis!

Arjan van der Heide en Jochem 
Geurts
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Tijdens de Week-Openings-Borrel 
ontstaan altijd weer goede ideeën, 
dat blijkt maar weer.  Op een mooie 
maandagavond waren wij lekker 
een biertje aan het nuttigen, toen 
wij het voorstel kregen om mee te 
gaan naar een vleeseendenbedrijf. 

Onze bus vertrok al iets eerder, 
want we moesten eerst nog 
even dineren bij de Mac. Bij het 
bedrijf aangekomen werden we 
ontvangen met koffie, en vertelde 
de veehouder over zijn uit de hand 
gelopen hobby. 

Op het bedrijf worden 35.000 
vleeseenden in twee groepen van 
verschillende leeftijden gehuisvest. 

De eerste twee weken verblijven 
de kuikens in het voorste 
gedeelte van de stal, waarna ze 
doorschuiven naar het achterste 
gedeelte. Daar blijven ze totdat 
ze geslacht worden. Hij vertelde 
dat hij eigenlijk nooit veterinair 
relevante problemen heeft gehad 
bij zijn kuikens. De dierenarts 
komt daar dus ook nauwelijks op 
bezoek. Wel had hij de hulp van Jan 
van ’t Schip een keer ingeschakeld 
om te praten over huisvesting en 
klimaat. We hebben daarna nog 
een rondje gelopen door de stal en 
wat kritische vragen gesteld. Na 
afloop hebben we nog een biertje 
gedronken met de veehouder.

Nils Bekkedam

Excursie Vleeseenden



Kuipersweg 9  NL - 3449 JA   Woerden
Tel. 0348 - 41 69 45  Fax. 0348 - 48 36 76

www.alfasan.nl diergeneesmiddelen@alfasan.nl

Vaak de eerste keus
altijd een verantwoorde keuze
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Hallo allemaal! Ik ben Jolien 
Oosterink, 19 jaar oud en 
eerstejaars studente!

Ik ben geboren en getogen op 
boerderij ‘Grenszicht’, zo’n 300 
meter van de Duitse grens in 
Ebbenbroek (Overijssel) op 38 
hectare grond. Daar melken 
we tweemaal daags met liefde 
onze 65 koeien die allemaal 
een bijzondere naam hebben, 
variërend van Bubbel en ‘Ja, ik ben 
het echt’ tot Gabbertje en Hupje. 
Ook aan bijbehorend jongvee 
ontbreekt het niet. De vroegere 
varkensstal is omgedoopt tot een 
heuse kalverstal. De muren die 
tussen de hokken zitten worden 

niet echt als obstakel gezien door 
de diertjes. Af en toe treffen we 
dan ook kalfjes bij elkaar in het hok 
aan, die menen niet zonder elkaar 
te kunnen. De afgelopen jaren 
hebben we binnen bestaande 
muren flink verbouwd voor pinken 
en koeien. Hierdoor zijn er bijna 30 
nieuwe boxen en 40 vreetplaatsen 
gecreëerd voor de koeien.

Naast dit eigenwijze stel vreten 
hebben we een zowaar nog 
koppiger paard Eva, een hond 
Captain Slow die haarzelf best 
flink vindt, en een je-weet-wel-
kater Smartie die meent dat hij/het 
een luchtalarm is. 

Op de middelbare school was 
ik elke dag tussen de koeien, 
tegenwoordig lukt dit alleen in het 
weekend. 

Boerenbloed
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Boerenbloed

Dan help ik met melken en 
monsternemen, afkalven en 
andere klusjes: bijvoorbeeld 
Lussie proberen te leren dat 
ze andersom in de boxen 
hoort te liggen. 

Helpen op de boerderij verveelt 
nooit: het blijft altijd mooi om te 

zien hoe een kalfje door optimale 
verzorging opgroeit tot een koe, en 
gras weet om te zetten in wit goud. 
Mijn broertje studeert om onze 
boerderij over te nemen, maar  
ik hoop nog lang betrokken te 
kunnen blijven bij de boerderij, 
naast het studeren.

Tot ziens!
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In ‘t kort
Naam: Peter Vos
Leeftijd: 57, bijna 58
Geboorteplaats: Lievelde
Privé: Getrouwd, met 2 kinderen
Functie: Associate professor

Hoe ben je op de faculteit aan 
het werk gekomen?
Ik ben in 1986 afgestudeerd, en 
daarna ben ik 2 jaar practicus 
geweest bij verschillende 
praktijken. In 1988 kreeg ik de 
mogelijkheid om in Utrecht mee 
te werken aan een onderzoek 
over eicelwinning. In die tijd 
was transvaginale eicelwinning 
als een soort pilot begonnen. Ik 
werd aangesteld als ‘toegevoegd 
onderzoeker’ en heb 2 jaar op dat 
project gezeten. 

Wat zijn/waren al die tijd onder 
andere je bezigheden?
In 1990 was ik AIO en heb ik 
promotieonderzoek gedaan naar 
endocrinologie en superstimulatie 
door gonadotrope hormonen. In 
1994 promoveerde ik. Ik ben altijd 
ongeveer 50/50 bezig geweest 
met onderzoek en onderwijs. Mijn 
laatste publicatie is in februari 
uitgekomen, en gaat over het 

effect van postpartale metabole 
stress op vrije vetzuurgehaltes van 
follikels.
Op het moment werk ik mee 
aan een project waarbij we een 
3D-oviduct maken om in vitro 
zoveel mogelijk op in vivo te laten 
lijken. 

Mijn werkzaamheden over het 
algemeen zijn voortplantings-
onderwijs, MOC-onderzoek, en ik 
ben verantwoordelijk voor track 
research in de master. Ik voel me 
eigenlijk meer coach dan docent, 
ik ben als het ware de brug tussen 
kennis en praktijk. 

Onderonsje
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Wat zijn je hobby’s?
Mijn werk is mijn grote hobby, ik 
vind het inspirerend om met jonge 
studenten te werken. Daarnaast 
ben ik ook een sportfanaat. Ik hou 
van hockey: mijn kinderen spelen 
op hoog niveau en ik sta graag 
langs de lijn. Vroeger heb ik zelf 
fanatiek paardgereden, en ik mag 
graag wandelen in de bergen, 
kamperen, skiën, en zeilen. Ik vind 
het ook fijn om (alleen) te reizen 
naar congressen in het buitenland.

Wat is je lievelingsdier?
Dan kies ik toch de koe. Het 
is een veel indrukwekkender 
dier dan het paard (ook al zijn 
paarden veterinair medisch en 
biomechanisch heel interessant). 

Hun karakter en hun mooie, 
eerlijke blik in de ogen maakt ze 
zulke mooie dieren. 
Bovendien kan je uren naar een 
herkauwende koe blijven kijken. 

Wat zou je zelf nog een keer 
willen doen?
Ik wil nog een keer zelf embryo’s 
kweken. Verder hoop ik in de 
komende (minstens) 10 jaar nog 
bij te dragen aan de kennis van de 
bachelorstudent. 

Heb je nog een tip voor de 
veefokker?
Ga volgens je eigen route je 
passie achterna, en zorg dat je 
altijd geïnspireerd blijft voor het 
prachtige vak.

Onderonsje





Receptie Diva en Bok

Laurens de Jager is het veefokkertje
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Joost mag ‘t weten

In de rubriek “Joost mag het weten“ 
kijken we naar een schattige 
kinderfoto van een bekende 
Veefokker.

Op deze foto zie je een jong 
Veefokkertje fanatiek op een 
traptrekker trappen. Herken jij iets 
uit zijn houding? 

Wie het is?  
Joost mag het weten!

Kan jij toch niet zien wie het is? Spit 
deze Koeieletters dan goed door, 
want we hebben het antwoord 
ergens verstopt!



de beste 
mengvoeders

en een 
professioneel 

advies

wij helpen 
u elke dag 

vooruit
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U wilt 
vooruit met 
uw rundvee
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mengvoeders 

helpen u 
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September 2014 ben ik 
afgestudeerd en kwam er een 
einde aan mijn vertrouwde 
studentenleventje in Utrecht. Het 
solliciteren ging me voor de wind, 
en met wat geluk kwam het zo dat 
ik al voor het officiële afstuderen 
een mooie baan gevonden had. 
Dit beginnen aan een baan ging 
gepaard met veel geregel en 
gebel om een werkvergunning 
op tijd binnen te krijgen. (Het is 
beter om je afstudeerverklaring 
niet door OSZ op de post te laten 
doen, er wil namelijk nog weleens 
wat kwijt raken!)

Ik ben terecht gekomen bij een 
gemengde praktijk in Friesland 
waar in totaal 7 dierenartsen 
werken. 

Bij deze praktijk kwam ik in 
een gespreid bedje terecht.

Er stond een ingerichte Caddy 
voor me klaar mét tankpas, een 
Ipad waarop ik m’n agenda overal 
kon openen (met de adressen 
van alle veehouders!) en ik mocht 
voorlopig een gemeubileerd 
vakantiehuisje huren op het 
erf van mijn collega. Met een 
voorbereiding die bestond uit het 

opslaan van alle telefoonnummers 
van m’n collega’s in mijn telefoon, 
ging ik vol goede moed op pad. 

En al probeer je tijdens je studie 
een goede basis te leggen voor het 
werk als dierenarts, aan sommige 
situaties ontkom je als beginnend 
dierenarts toch echt niet. Zo werd 
ik een keer ’s avonds in de dienst 
gebeld voor een keizersnede op 
een vleeskoe. Daar aangekomen 
begon de veehouder meteen te 
mopperen zodra ik de deur van de 
auto open deed.  

De veehouder was 
duidelijk niet gecharmeerd 
van vrouwelijke, net 
afgestudeerde dierenartsen; 
die kunnen dat namelijk toch 
niet. 

Met het zweet op m’n voorhoofd 
heb ik het kalf uit die buik weten te 
tillen. En ondanks dat de veehouder 
bedaarde zodra het kalf eruit was, 
was ik erg opgelucht toen de koe 
weer dicht gehecht was! 

Binnen de praktijk houd ik me 
voornamelijk bezig met de koeien, 
maar omdat ik ’s avonds en in 

Dierenarts en dan
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Dierenarts en dan

de weekenden ook diensten 
gezelschapsdieren heb, doe 
ik één middag in de week de 
gezelschapsdieren. Hoewel ik 
de gezelschapsdieren een leuke 
afwisseling vind, is het ook best 
lastig. Dit omdat je vaak terug 
moet vallen op kennis die je in 
de bachelor hebt opgedaan en 
waarmee je tijdens de master niet 
veel meer hebt gedaan. 

Ondanks dat ik mijn veterinaire 
carrière in Nederland ben 
begonnen, ben ik in de eerste 
maanden toch af en toe tegen 
een taalbarrière opgelopen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zeker wanneer ik ’s nachts gebeld 
werd door een echte Fries, ben ik 
nog wel eens de auto ingestapt 

Zeker wanneer ik ’s nachts gebeld 
werd door een echte Fries, ben ik 
nog wel eens de auto ingestapt 
zonder er zeker van te zijn of de 
koe nu al gekalfd had of dat dat 
nog moest gebeuren. 

Mijn collega’s helpen me als 
beginnend dierenarts goed op 
weg, en nu ik bijna een jaar aan het 
werk ben kan ik echt zeggen dat ik 
het goed naar mijn zin heb bij de 
praktijk. Ook de Friese omgeving 
bevalt goed, en het sociale leven 
begint wat vorm te krijgen. De 
overstap van de faculteit naar de 
praktijk is flink, maar vooral een 
leuke uitdaging! 

Elske van Balen
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Beste Veefokkers,

Begin dit jaar heb ik de koude 
Nederlandse winter overgeslagen, 
door een reis naar het buitenland 
te maken. Als je iets doet, moet 
je het goed doen. Zo heb ik 
besloten om de afgelopen winter 
te ruilen voor de zomer van Nieuw 
Zeeland. Ruim vier maanden heb 
ik daar doorgebracht, waarbij 
ik mijn onderzoekstage heb 
gecombineerd met rondtrekken. 
Een mooi avontuur waar mij 
gevraagd is om iets over te 
vertellen. Dus bij dezen.

Begin december heb ik samen 
met Femke het vliegtuig gepakt, 
om vervolgens 34 uur later 
aan te komen in Wellington. 
In de zoektocht naar een 
backpackersauto zijn we in 
Christchurch beland, daar hebben 
we Herman gekocht. Herman, 
onze trouwe Honda Odyssey, 
heeft ons in vijf weken veel van het 
geweldige landschap laten zien. 
Nieuw Zeeland staat bekend om 
de mooie natuur: grote diversiteit 
in landschap. Dit is zeker waar, 
tijdens de actieve vakantie hebben 
we volop genoten van de mooie 
uitzichten die het super mooie 
land te bieden heeft.

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Na de vijf weken kamperen begon 
het serieuze werk. Femke ging 
terug naar Nederland en Mark van 
de Pol kwam mijn kant op, samen 
gingen we naar Palmerston 
North. In Palmy staat de Massey 
University, de enige universiteit 
die de opleiding tot dierenarts 
faciliteert in Nieuw Zeeland. 

Aan de universiteit heb ik 
een onderzoek gedaan naar 
Haemaphysalis longicornis, 
die beter bekend is onder de 
naam Cattle tick. 

Internationaal 
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Internationaal 

De tekensoort Haemaphysalis 
longicornis komt in bijna heel 
Nieuw Zeeland voor en geeft 
vooral economische schade in de 
veehouderij door geringe anemie, 
groeivertraging en leerschade. 
De teek is vector voor Theileria 
orientalis ikeda. Deze protozoa 
veroorzaakt erytrolyse bij runderen. 

De laatste jaren wordt 
de diagnose klinische 
theileriose vaker gesteld en 
lijkt de protozoa virulenter te 
zijn geworden. 

Dit is de reden dat ze aan de 
faculteit een methode willen 
ontwikkelen om het voorkomen 
van de teek te monitoren. Hieraan 
heb ik met mijn onderzoek een 
bijdrage proberen te leveren door 
een methode om teken aan te 
tonen in de omgeving te testen. 
Voor mijn onderzoek heb ik de 
dragging methode toegepast, 
hiervoor heb ik vele malen een 
handdoek door de paddocks 
van de deer unit van de faculteit 
gesleept. Het aantal teken op 
de handdoek heb ik vergeleken 
met het aantal teken dat ik vond 
op de schapen die ik uitgezet 
had in dezelfde paddocks. Met 

als doel een correlatie te vinden 
tussen de twee methoden en 
omgevingsinvloeden op de 
dragging methode in kaart te 
brengen. Het praktische gedeelte 
van het onderzoek was leuk om 
te doen, vooral omdat ik relatief 
veel tussen de schapen en herten 
te vinden was. Ook het helpen 
bij andere onderzoeken en het 
veterinaire werk op de deer unit 
waren een welkome afwisseling 
van het saaiere computerwerk. 
Tijdens de periode van het 
onderzoek gingen Mark en ik in 
de weekenden met Herman op 
pad. Zo heb ik tijdens het verblijf 
mijn onderzoekstage kunnen 
combineren met het rondreizen in 
geweldig mooi land. 
In bijna vijf maanden tijd heb ik 
heel Nieuw Zeeland gezien, leuke 
mensen ontmoet en ben ik ook 
nog nuttig voor mijn opleiding 
bezig geweest. Kortom een goede 
besteding van de tijd tussen de 
bachelor en de master. 
Ook plannen om die kant op 
te gaan, of wil je meer weten? 
Schroom niet en spreek me aan, 
er valt veel meer te vertellen dan 
deze 500 woorden.

Met VEEterinaire groet,
Tom Essink
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“De synaps-

spleet? Dat is 

echt mijn favo-

riete spleet!”

- Birte Prinsse

“Met z’n allen zuipen vind 

ik eigenlijk veel leuker 

dan met z’n allen eten.”

- Jiska Schellens

Janna van V.: “Zo, ik heb 

een fijne trog vol voer!”

Over de doggy bags van de BLE

Iris D.: “Dit is een super-

lekker ontbijt als je brak 

bent.”

- Omschrijving van boter, kaas

en eieren bij 30 seconds

Hooizolder
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“Op welke datum is dit 

jaar het bevrijdigsfesti-

val dan?

- Caroline de Bruijn

“Mannen hebben echt een 

kleine zak in vergelijking 

met andere dieren.”

- Elise de Jong

Dennis van B.: “Ik zou 

graag gedachten willen 

bepalen: Je vindt me 

nu lekker”.
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Bij Zoetis draait het om de diergezondheid. We maken 
ons sterk om veehouder en dierenarts te voorzien van 
hoogwaardige geneesmiddelen, vaccins en diensten. 
Met oplossingen die voortkomen uit ons uitgebreide R&D-
programma en waar het werkveld om vraagt. Want bij 
Zoetis werken we graag samen aan resultaten die tellen. 


